



Mr. Abdulla Kamal
Chairman of the Board

Ms. Najla Al Shirawi
Group Chief Executive Officer

SICO Reports BD 1.9 Million (USD 4.9 Million) Net Profit Attributable to Shareholders for the First Quarter of 2024, a 153% Increase From the Previous Year

- *SICO's AUMs grew to BD 2.4 billion (USD 6.2 billion)*

Manama, Kingdom of Bahrain – 13 May 2024 SICO BSC (c), licensed as a conventional wholesale bank by the Central Bank of Bahrain “CBB”, announced today its consolidated results for the first quarter ended 31 March 2024.

SICO recorded a consolidated net profit attributable to shareholders amounting to BD 1.9 million (USD 4.9 million) in the first quarter of 2024 compared to BD 737 thousand (USD 2.0 million) recorded in the same quarter last year, reflecting a 153% year on year increase.

The increase in net profitability is attributable to the solid performance across all the lines of business, with brokerage and other income witnessing significant growth. The growth in the overall AUMs also resulted in improving the sustainable fee income, in terms of management fees, investment banking fees and custody and fund administration fees.

Earnings per share (EPS) recorded 4.55 Bahraini fils in the first quarter of the year compared to 1.79 Bahraini fils in the first quarter of 2023. SICO reported a total comprehensive income of BD 1.8 million (USD 4.8 million) for the first quarter of 2024, compared to a total comprehensive income of BD 591 thousand (USD 1.6 million) booked in the same quarter last year, reflecting a 205% increase.

The total operating income for the first quarter of 2024 increased by 30% to BD 5.3 million (USD 14.1 million) as compared to BD 4.1 million (USD 10.8 million) achieved in the same period of the previous year.

Total equity attributed to shareholders stood at BD 70.1 million (USD 185.9 million) as at 31 March 2024, noting that a dividend of BD 2.1 million (USD 5.7 million) was paid to the equity shareholders for the year 2023, during the first quarter of 2024, while total assets grew by 4% to BD 403.6 million (USD 1.1 billion) as at 31 March 2024.

SICO's net investment income for the first quarter of 2024 remained at BD 1.0 million (USD 2.8 million) in similar lines to the previous year. Net fee income for the first quarter stood at BD 2.2 million (USD 5.7 million) compared to BD 1.6 million (USD 4.2 million) for the same period the previous year, reflecting a 35% y-o-y increase. Meanwhile, net interest income saw a slight decline of 3% y-o-y to BD 907 thousand (USD 2.4 million) in 2024 compared to BD 931 thousand (USD 2.5 million) in 2023. Finally, brokerage and other income recorded BD 1.2 million (USD 3.2 million) for the first quarter of 2024, a 126% y-o-y increase from the BD 527 thousand (USD 1.4 million) recorded in the same period last year.

On a gross basis (including leverage), SICO's assets under management (AUMs) grew 4% y-o-y to BD 2.4 billion (USD 6.2 billion) as of 31 March 2024, compared to BD 2.3 billion (USD 6.0 billion) recorded at year-end 2023. The growth in AUMs was driven by additional mandates and subscriptions to funds across asset classes and the continued outperformance of SICO's assets under management mandates and funds.

Chairman of the Board, Abdulla Kamal, commented on SICO first quarter performance, saying, "As we navigate the changing currents of the regional financial landscape, SICO's steadfast commitment to excellence continues to bear fruit. The first quarter of 2024 stands as a testament to our enduring dedication to delivering excellent results. Our foresight and meticulous planning have enabled us to not only weather challenges but to emerge stronger, recording commendable boosts in profit, and driving synergies across our diverse business lines and geographic locations."

Group Chief Executive Officer, Najla Al-Shirawi, said, "Our current focus on steadily growing our assets under management and diversifying our product suite across geographies reflects our dedication to meeting the evolving needs of our clients and stakeholders. All our business lines contributed positively during the first quarter of the year. In terms of funds and clients' portfolios under management, both continued to outperform benchmark indices, with assets under management rising to their highest-ever recorded levels. SICO succeeded in cementing its position as the partner of choice for significant M&A transactions in Bahrain and retained its top ranking in terms of both value and volume of transactions for brokerage. Additionally, we established a new strategic partnership in Oman, which is set to boost our regional presence as we aim to replicate the long-term success of our flagship funds. We are continuing to strategically align our business units to leverage synergies and foster collaboration and efficiency across our diverse portfolio. This holistic approach has not only fortified our position in existing markets but has also paved the way for expansion into new territories, amplifying our growth trajectory."

SICO kicked off the year being named Best Investment Bank in Bahrain at the 2024 Global Finance World's Best Investment Banks awards for the fifth consecutive year. It also continues to be the Kingdom's leading broker, with a 63% market share in the first quarter of 2024, and the most active market maker for 26 consecutive years.

SICO is listed on Bahrain Bourse (“BHB”) and its code is SICO-C. The press release and full set of financial statements will be available on SICO and BHB websites.

-Ends-

About SICO

SICO is a leading regional asset manager, broker, and investment bank with USD 6.2 bn in assets under management (AUM). Today, SICO operates under a wholesale banking licence from the Central Bank of Bahrain and also oversees three wholly owned subsidiaries: an Abu Dhabi-based brokerage firm, SICO Invest, a specialised regional custody house, SICO Fund Services Company (SFS), and a full-fledged capital markets services firm, SICO Capital, based in Saudi Arabia. Headquartered in the Kingdom of Bahrain with a growing regional and international presence, SICO has a well-established track record as a trusted regional bank offering a comprehensive suite of financial solutions, including asset management, brokerage, investment banking, and market making, backed by a robust and experienced research team that provides regional insight and analysis of more than 90 percent of the region’s major equities. Since inception in 1995, SICO has consistently outperformed the market and developed a solid base of institutional clients. Going forward, the bank’s continued growth will be guided by its commitments to strong corporate governance and developing trusting relationships with its clients. The bank will also continue to invest in its information technology capabilities and the human capital of its 150 exceptional employees.

Media Contact:

Ms. Nadeen Oweis

Head of Corporate Communications, SICO

Direct Tel: (+973) 1751 5017

Email: noweis@sicobank.com



نجلاء محمد الشيراوي
الرئيس التنفيذي للمجموعة

عبد الله أحمد كمال
رئيس مجلس الإدارة

سيكو تحقق 1.9 مليون دينار بحريني (4.9 مليون دولار أمريكي) صافي ربح عائد للمساهمين للربع الأول من عام 2024 بارتفاع قدره 153% عن نفس الفترة من العام الماضي

- ارتفاع الأصول تحت الإدارة إلى 2.4 مليار دينار بحريني (6.2 مليار دولار أمريكي)

المنامة، مملكة البحرين - 13 مايو 2024: أعلنت سيكو ش.م.ب (م)، المرخصة من مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي، اليوم عن نتائجها الموحدة للربع الأول من السنة المنتهية في 31 مارس 2024.

ارتفع صافي الربح الموحد العائد للمساهمين بنسبة 153% في الربع الأول من عام 2024 ليصل إلى 1.9 مليون دينار بحريني (4.9 مليون دولار أمريكي) مقارنة مع 737 ألف دينار بحريني (2.0 مليون دولار أمريكي) في نفس الفترة من العام الماضي. ويعزى الارتفاع في صافي الربحية إلى الأداء القوي لجميع خطوط الأعمال والنمو الملموس في إيرادات الوساطة والإيرادات الأخرى. كما أدى النمو في الأصول تحت الإدارة إلى زيادة في الإيرادات المستدامة من الرسوم والتي تشمل رسوم إدارة الأصول ورسوم الخدمات المصرفية الاستثمارية ورسوم خدمات الحفظ والخدمات الإدارية.

كما ارتفعت ربحية السهم الواحد 4.55 فلس بحريني في الربع الأول المنتهي في 31 مارس 2024 مقارنة مع 1.79 فلس بحريني للسهم الواحد في نفس الفترة من العام الماضي. وبلغ إجمالي الدخل الشامل العائد للمساهمين ما قيمته 1.8 مليون دينار بحريني (4.8 مليون دولار أمريكي) في الربع الأول من 2024 مقارنة مع 591 ألف دينار بحريني (1.6 مليون دولار أمريكي) في نفس الفترة من العام الماضي، بما يعكس زيادة بنسبة 205%.

وارتفع إجمالي الدخل التشغيلي للربع الأول من 2024 بنسبة 30% إلى 5.3 مليون دينار بحريني (14.1 مليون دولار أمريكي) مقارنة مع 4.1 مليون دينار بحريني (10.8 مليون دولار أمريكي) في نفس الفترة من العام الماضي.

سجل إجمالي حقوق الملكية العائد للمساهمين في 31 مارس 2024 مبلغ 70.1 مليون دينار بحريني (185.9 مليون دولار أمريكي)، على الرغم من توزيع أرباح للمساهمين بقيمة 2.1 مليون دينار بحريني (5.7 مليون دولار أمريكي) عن العام 2023، وذلك خلال الربع الأول من 2024. وارتفع إجمالي الموجودات بنسبة 4% ليسجل 403.6 مليون دينار بحريني (1.1 مليار دولار أمريكي) كما في 31 مارس 2024.

من ناحية أخرى، حافظ صافي الدخل من الأنشطة الاستثمارية على مستواه في الربع الأول من 2024 عند 1.0 مليون دينار بحريني (2.8 مليون دولار أمريكي)، وبلغ صافي الإيرادات من الرسوم للربع الأول ما قيمته 2.2 مليون دينار بحريني (5.7 مليون دولار أمريكي) مقارنة بـ 1.6 مليون دينار بحريني (4.2 مليون دولار أمريكي) في نفس الفترة من العام الماضي، بما يعكس ارتفاعاً بنسبة 35%. بينما انخفض صافي الدخل من الفوائد انخفاضاً طفيفاً بنسبة 3% ليصل إلى 907 ألف دينار بحريني (2.4 مليون دولار أمريكي) في 2024، مقارنة مع 931 ألف دينار بحريني (2.5 مليون دولار أمريكي) في عام 2023. وأخيراً، سجلت إيرادات الوساطة والإيرادات الأخرى 1.2 مليون دينار بحريني (3.2 مليون دولار أمريكي) للربع الأول من 2024، بزيادة 126% عن نفس الفترة من العام الماضي حيث كانت 527 ألف دينار بحريني (1.4 مليون دولار أمريكي).

بالإضافة إلى ذلك، ارتفع إجمالي الأصول تحت الإدارة (شاملة التمويلات) بنسبة 4% ليبلغ ما قيمته 2.4 مليار دينار بحريني (6.2 مليار دولار أمريكي) كما في 31 مارس 2024 من 2.3 مليار دينار بحريني (6.0 مليار دولار أمريكي) في نهاية عام 2023. ويرجع النمو في الأصول تحت الإدارة إلى الحصول على المزيد من التفويضات والاككتابات في الصناديق عبر فئات الأصول المختلفة، فضلاً عن استمرار تفوق أداء صناديق وأصول سيكو تحت الإدارة.

وحول أداء سيكو خلال الربع الأول من العام، صرح السيد عبد الله أحمد كمال، رئيس مجلس الإدارة قائلاً: "في ظل التغييرات التي يشهدها القطاع المالي في المنطقة، واصلت سيكو جني ثمار التزامها بتحقيق التميز في الأداء. حيث جاءت نتائج الربع الأول من عام 2024 لتؤكد جهودنا الدؤوبة وتصميمنا على تحقيق أفضل النتائج. لقد مكنتنا رؤيتنا البعيدة والتخطيط المتقن من تعزيز قدرتنا على مواجهة التحديات، بل والخروج منها أكثر قوة ورسوخاً، محققين المزيد من الأرباح، ومعززين سبل التعاون عبر مختلف أنشطتنا والأسواق التي نعمل فيها."

من جانبها، قالت السيدة نجلاء الشيراوي، الرئيس التنفيذي للمجموعة: "إن تركيز جهودنا في الوقت الحالي على تحقيق النمو المستدام لأصولنا تحت الإدارة وتنويع أنشطتنا عبر مختلف بلدان المنطقة مما يعكس التزامنا بتلبية الاحتياجات المتنامية لعملائنا والأطراف ذات الصلة. لقد حققت جميع أنشطتنا نتائج إيجابية كما واصلت صناديقنا الاستثمارية ومحافظ عملنا تحت الإدارة التفوق على المؤشرات المعيارية، مع ارتفاع الأصول تحت الإدارة إلى أعلى مستوياتها. هذا إلى جانب نجاح سيكو في تعزيز مكانتها كالشريك المفضل لصفقات الدمج والاستحواذ المؤثرة في البحرين، فضلاً عن المحافظة على المركز الأول لأعمال الوساطة في بورصة البحرين من حيث قيمة وحجم المعاملات. بالإضافة إلى ذلك، لقد قمنا بالدخول في تعاون استراتيجي في سلطنة عمان مما يمثل خطوة مهمة في دعم تواجدنا الإقليمي وتكرار النجاح الذي حققناه في مجال إدارة الصناديق، وهذا وإننا نواصل جهودنا في توجيه عملنا لتعزيز التعاون والكفاءة عبر أنشطتنا المتنوعة. هذا النهج الشامل يساهم في تعزيز مركزنا في الأسواق، فضلاً عن تمهيد الطريق لتحقيق التوسع في أسواق جديدة، وتقديم دفعة قوية لمسيرة نمونا."

وقد بدأ هذا العام بحصول سيكو على جائزة "أفضل بنك استثماري في البحرين" ضمن جوائز أفضل البنوك الاستثمارية في العالم 2024 من جلوبال فاينانس، وذلك للعام الخامس على التوالي. وتواصل سيكو تعزيز مكانتها باعتبارها الوسيط الرائد في البحرين، والأكثر نشاطاً في صنع السوق على مدى 26 عاماً متتالياً، مع الاستحواذ على 63% من إجمالي حصة السوق لفترة الربع الأول من عام 2024.

سيكو مدرجة في بورصة البحرين تحت رمز التداول SICO-C. سيتوفر البيان الصحفي والمجموعة الكاملة للبيانات المالية على المواقع الإلكترونية لسيكو وبورصة البحرين.

- انتهى -

نبذة عن سيكو

تمثل سيكو أحد أبرز البنوك الإقليمية الرائدة المتخصصة في إدارة الأصول والوساطة والخدمات المصرفية الاستثمارية، وتصل قيمة الأصول تحت الإدارة لديها إلى 6.2 مليار دولار أمريكي. وتعمل سيكو اليوم بموجب ترخيص من مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي، كما تُشرف على ثلاث شركات تابعة ومملوكة لها بالكامل: سيكو انفست وهي دار وساطة مالية مقرها أبو ظبي، وسيكو لخدمات الصناديق الاستثمارية، بالإضافة إلى سيكو المالية المزودة للخدمات المصرفية الاستثمارية والواقع مقرها في المملكة العربية السعودية. وتتخذ سيكو من مملكة البحرين مقراً لها، وهي آخذة في التوسع على الصعيدين الإقليمي والدولي، كما تتمتع بسجل حافل بالإنجازات باعتبارها بنكاً إقليمياً موثوق يقدم مجموعة متكاملة من الحلول المالية، بما في ذلك إدارة الأصول والوساطة والخدمات المصرفية الاستثمارية وصناعة السوق، والتي يدعمها فريق بحوث قوي من أمهر الخبراء يوفر رؤية ثاقبة وتحليلات مدروسة عن أكثر من 90 بالمائة من الأسهم الرئيسية في المنطقة. ومنذ تأسيسها عام 1995، دأبت سيكو على تحقيق أداء متفوق في السوق، وأصبحت لها قاعدة عملاء عريضة من كبرى المؤسسات. وتمضي سيكو قدماً في مسيرتها نحو المزيادات العام من النمو والازدهار، والتي يقودها التزامها الراسخ بإطار حوكمة مؤسساتية قوي، فضلاً عن سعيها الدائم إلى توطيد أواصر الثقة مع عملائها. وتتواصل سيكو الاستثمار في تطوير إمكاناتها التقنية ورأس مالها البشري الذي يتألف من نحو 150 موظف متميز عبر المجموعة.

لمزيد من المعلومات:

ندين عويس

مدير العلاقات العامة، سيكو

هاتف مباشر: 1751 5017 (+973)

البريد الإلكتروني: noweis@sicobank.com